



**COUNCIL OF
THE EUROPEAN UNION**

Brussels, 10 May 2011

9956/11

**AGRI 359
ECOFIN 256**

NOTE

from:	General Secretariat
to:	Council
Subject:	The French presidency of the G20 and volatility of agricultural markets - Request from the French delegation

Delegations will find in Annex a document submitted by the French delegation to be presented under A.O.B at Council ("Agriculture and Fisheries") at its session on 17 May 2011.

The French language version is to be found in Annex I and the English language version in Annex II.

Présidence française du G20 et volatilité des marchés agricoles

La France, qui exerce la Présidence du G20 jusqu'en novembre 2011, propose de traiter de manière spécifique la question de la volatilité des prix pour les matières premières agricoles et organisera sur ce thème une réunion des Ministres de l'agriculture du G20 les 22 et 23 juin 2011 à Paris.

Les axes de réflexion suivants ont été identifiés:

1. améliorer l'information et la transparence sur les marchés dans l'intérêt des gouvernements et des opérateurs économiques;
2. améliorer la coordination internationale en vue de renforcer la confiance dans les marchés internationaux et afin de prévenir et gérer les crises alimentaires de manière plus efficace;
3. développer la production agricole dans le long terme de manière à satisfaire la demande croissante;
4. développer des outils de gestion des risques pour les plus vulnérables afin de faire face à la volatilité excessive des prix alimentaires.

Afin d'alimenter le débat, les organisations internationales mandatées dans le «Plan d'action développement» de Séoul (FAO, OCDE, Banque Mondiale, OMC, FMI, CNUCED, FIDA, PAM) ont présenté un pré-rapport en mars. Le rapport définitif est attendu pour juin 2011.

Les réunions des «deputies» agricoles du G20, qui ont eu lieu à Berlin le 21 janvier, à Paris les 23 et 24 mars, puis les 11 et 12 mai, ont pour objet d'aboutir à la rédaction d'un premier document préparatoire pour les Ministres de l'agriculture du G20. L'objectif est de proposer un Plan d'action, qui couvrira l'ensemble des points soulevés dans le rapport des organisations internationales et sera endossé par le Sommet des Chefs d'Etats prévu les 3 et 4 novembre 2011 à Cannes.

La France propose de faire un point d'information aux Etats membres sur les avancées de ces travaux.

The French presidency of the G20 and volatility of agricultural markets

France, which holds the Presidency of the G20 until November 2011, proposes to specifically address the issue of price volatility for agricultural commodities and will organize a meeting on the subject with the G20 Ministers of Agriculture June 22 and 23 in Paris.

The following themes were identified:

- improve market information and transparency in the interests of governments and economic operators;
- improve international coordination in order to enhance confidence in international markets and to prevent and manage food crisis more efficiently;
- develop agricultural production in the long run in order to match the increasing demand;
- develop risk management tools for the most vulnerable in order to cope with excessive food volatility.

To feed the debate, the international organizations mandated in the Seoul "Development Action Plan" (FAO, OECD, World Bank, WTO, IMF, UNCTAD, IFAD, WFP) have submitted a preliminary report in March. The final report is expected by June 2011.

The aim of the meetings of the agricultural G20 «deputies», which took place in Berlin January 21, in Paris on March 23 and 24 and May 11 and 12 is the drafting of a first preparatory document for the G20 Ministers of Agriculture. The objective is to propose an Action Plan, which will cover all the issues mentioned in the international organizations report and be endorsed by the Heads of State Summit scheduled for 3 and 4 November 2011 at Cannes.

France proposes to inform Member States on the progress of this work.